
SOBÓTKI NAD 
JEZIOREM
Włodarze zapraszają do 
Kamienia, na plażę nad 
jeziorem Wycztok, na 
dwudniowe Sobótki Gminne.

JUBILEUSZ  
MASTA DANCE
Przez wszystkie lata dzia-
łalności Masta Dance ma 
na koncie wiele wyróżnień 
i tytułów zdobytych przez 
tancerzy.

PUCHAR 
POLSKI 
Odbył się finałowy mecz 
regionalnego Pucharu Polski, 
w którym zwyciężył Gryf 
Wejherowo.
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Sobotnia impreza rozpocznie się  
o godz.16.00. Na początek GCKSiR  
w Szemudzie przewidziało gry, zabawy  
i konkursy dla dzieci – dla całych rodzin. 
O 17.00 – EMKA Studio Fitness z Do-
brzewina poprowadzi trening fitness dla 
pań. W tzw. międzyczasie Festiwal Biego-
wy Ultra Way zaprasza do wzięcia udzia-
łu w Świętojańskim Biegu po Zdrowie. 
Gmina Szemud od lat zachęca miesz-
kańców i gości do aktywności fizycznej, 
jednak w tym roku przy okazji Sobótek 
poszerzyła swą ofertę i proponuje kilka 
dystansów, dla ludzi o różnym zaawan-
sowaniu biegowym: bieg na dystansie  
1 km – dla dzieci, bądź seniorów, oraz 

na dystansie 10 km dla bardziej „roz-
bieganych". Prowadzony będzie również 
marsz Nordic Walking, którego trasa 
obejmuje 6,5km – wokół kamieńskich je-
zior. Każdy uczestnik otrzyma pamiątko-
wy medal, a zdobywcy trzech pierwszych 
miejsc w każdej z kategorii uhonorowani 
zostaną pucharami.

Od godz. 18:00 trwać będzie część 
widowiskowo – koncertowa. Wystąpią: 
Orkiestra Dęta Gminy Szemud, zespół 
grający przeboje zespołu Depeche Mode 
- Spirit in the Forest, oraz duet Topky. 
Podczas Sobótek przewidziano występ 
ludowego zespołu „Lusowiacy" z gminy 
Tarnowo Podgórne. Zespół ten w wido-

wisku zatytułowanym „Kupała" przedsta-
wi dawne zwyczaje słowiańskie związane 
z nocą Kupały. Wystąpi również teatr 
ognia „Los Fuegos". Niestety, ze względu 
na panującą od miesięcy suszę i związane 
z nią zagrożenie pożarowe, nie odbędzie 
się pokaz sztucznych ogni – za co Orga-
nizatorzy przepraszają, jednak mając na 
uwadze bezpieczeństwo lasu, zwierząt  
i ludzi, jest to rozwiązanie konieczne. Po 
godzinie 22.30 rozpocznie się zabawa ta-
neczna. Organizatorzy ułożyli na plaży 
drewniany podest, zatem będzie można 
wygodnie tańczyć. Podczas całej imprezy 
działać będzie „zagroda garncarza" pro-
wadzona przez Małgorzatę Kaszubowską 

z Akademii Sztuk Tradycyjnych i Współ-
czesnych. Instruktorka zajęć zachęca do 
lepienia z nią w glinie, oraz nauki tocze-
nia na kole garncarskim. Panie z Biblio-
teki Gminnej zapraszają z kolei do wicia 
wianków. Dmuchany plac zabaw, dzia-
łający na plaży bar „U Seby" czy punkt 
ze słodkościami przygotowanymi przez 
panie z KGW – to stałe punkty imprezy  
w Kamieniu. Wszystko to okraszone 
konkursami, zabawami odbywać się bę-
dzie w przepięknych okolicznościach ka-
szubskiej przyrody.

W niedzielę natomiast od godz. 15.00, 
w tym samym miejscu, dziać się będzie 
Strongman Cup Kamień 2023. Gościem 

specjalnym wydarzenia będzie Mariusz 
Pudzianowski. I tu organizatorzy oprócz 
pokazów siłaczy przewidzieli konkursy  
i zawody dla publiczności.

- Zapraszamy Państwa do uczestnicze-
nia w proponowanych wydarzeniach. 
Pogoda zapowiada się ponad dwudzie-
stostopniowa – zatem warunki do zaba-
wy idealne. Prosimy o zabranie ze sobą 
dobrego nastroju, a gdyby go jednak 
zabrakło, liczne atrakcje proponowane 
przez organizatorów, z całą pewnością 
pozwolą go odnaleźć – informują orga-
nizatorzy.

Źródło: UG Szemud

Sobótki w Gminie Szemud
GMINA SZEMUD | Gmina Szemud zaprasza do Kamienia, na plażę nad jeziorem Wysoka/Wycztok, na dwudniowe Sobótki Gminne, które 
odbędą się w sobotę i niedzielę 24 – 25.06.2023r.
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Każdy, kto odda krew, otrzyma standardowy zestaw podarun-
kowy od Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecz-
nictwa w Gdańsku oraz miejskie gadżety, w tym okazjonalną 
koszulkę.
Jak się zarejestrować?
Rejestracja odbywa się pod numerem: 58 679 66 71 (telefon 
czynny w godzinach: pon. 9:00-17:00; wt.-pt. 7:30-15:30). 
Dzięki telefonicznym zapisom i umawianiu potencjalnych 
dawców na konkretną godzinę cały proces związany z pobo-
rem krwi przebiega niezwykle sprawnie.
Kto może oddać krew?
Udział w akcji może wziąć każda osoba w wieku 18-60 lat,  
o dobrym samopoczuciu i o wadze przynajmniej 50kg. Należy 
pamiętać o zjedzeniu lekkiego posiłku i wypić co najmniej litr 
wody przed oddaniem krwi. Ponadto będzie trzeba okazać 
dokument potwierdzający tożsamość i mieć założoną ma-
seczkę ochronną.
Akcja wystartuje o godzinie 9:00.
Źródło: rumia.eu

ZBLIŻA SIĘ WAKACYJNA 
ZBIÓRKA KRWI W RUMI
RUMIA | Pierwszego dnia lipca odbędzie się druga zaplanowana 
zbiórka miejska krwi w Rumi na 2023 rok. Cała akcja będzie 
miała miejsce w Szkole Podstawowej nr 9.

fot. pixabay

Od teraz oficjalnie to będzie Cementownia. Ta nazwa nie jest przypad-
kowa, ponieważ wpisuje się w istniejące nazewnictwo ulic, odzwierciedla-
jące usługowo-przemysłowy charakter tej części miasta.

Rejon miasta w pobliżu fabryki, do którego prowadzi ulica Przemysło-
wa, zapisał się jako „Cementownia” w świadomości mieszkańców, a sama 
historia działalności fabryki cementu w północno-zachodnim Wejhero-
wie rozpoczyna się w 1872 roku. Natomiast w cementowni rozpoczęto 
produkcję unikalnego w Polsce białego cementu, w latach 1961-1964. Fa-
bryka miała spory wkład w rozwój gospodarczy Wejherowa i zapewniała 
zatrudnienie dla wejherowian.

Źródło: wejherowo.pl

Uczniowie szkoły realizowali takie działania proekologiczne jak m.in.: 
przedstawienie ekologiczne, zajęcia tematyczne, zbiórka nakrętek, czy 
rysowanie komiksów.

"Róża Ekologii" jest wyjątkową nagrodą, którą przyznaje Zarząd Komu-
nalnego Związku Gmin „Dolina Redy i Chylonki” za wybitne osiągnięcia 
minionych pięciu lat, w obszarze ochrony środowiska, w tym edukacji 
na rzecz zrównoważonego rozwoju. Sam Komunalny Związek Gmin  
„Dolina redy i Chyloni” prowadzi edukacyjną działalność, czego efektem 
jest przygotowywana oferta edukacyjna we wrześniu, która jest skierowa-
na do placówek oświatowych. Do nich należą decyzje o udziale w danym 
konkursie m.in.: segregacji śmieci, czy zbiórki nakrętek.

Tym razem wyróżnienie zostało odebrane przez Danutę Czernewską, 
dyrektor szkoły, podczas gali, która miała miejsce w Pomorskim Parku 
Naukowo-Technologicznym w Gdyni.

Źródło: wejherowo.pl

Radni zdecydowali  
o nowej nazwie ronda

„Ósemka”  
z ekologicznym 
wyróżnieniemWEJHEROWO | Podczas ostatniej sesji Rady Miasta wejherowscy radni 

wybrali nazwę dla ronda u zbiegu ulic Przemysłowej oraz Tartacznej.
WEJHEROWO | Statuetką „Róży Ekologii” został nagrodzony Zespół 
Szkolno-Przedszkolny nr 2 w Wejherowie. Uzasadnieniem są działania 
proekologiczne.
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Od poniedziałku 26 czerwca będzie można ją ogląda  
w budynku Miejskiego Domu Kultury w Rumi. Ekspozycja 
dokumentuje dorobek Kaszubów, ich rolę i wkład w rozwój 
historii nie tylko Pomorza, ale i Polski. Wystawa nawiązuje 
do odrodzenia ruchu kaszubskiego i ukazuje historię  
i teraźniejszość Kaszub.
Inicjatorem powstania wystawy jest senator RP Kazimierza 
Kleina, przewodniczący Kaszubskiego Zespołu Parlamen-
tarnego. Natomiast jej przygotowaniem zajęły się: Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejhe-
rowie, Muzeum Kaszubskie w Kartuzach oraz Kaszubskie 
Forum Kultury w Gdyni.
Wystawa swą premierę miała w marcu 2022 roku w Sena-
cie RP w Warszawie.
Uroczyste otwarcie wystawy w Rumi odbędzie się w po-
niedziałek 26 czerwca o godzinie 17.00 w Miejskim Domu 
Kultury przy ul. Mickiewicza 19. Wstęp wolny. Podczas wy-
darzenia obecny będzie pomysłodawca ekspozycji senator 
Kazimierz Kleina.
Źródło: MDK Rumia

WYSTAWA FELIX 
CASSUBIA W RUMI
RUMIA | Tradycja, historia, a także współczesność Ka-
szub – tak w kilku słowach można opisać wystawę „Fe-
lix Cassubia. Òd Gduńska tu – jaż do Roztoczi bróm!”.

fot. MDK Rumia

Ważnym działaniem był projekt edukacyjny Lider Lokalnej Ekologii 
pod hasłem „Ochrona powietrza w praktyce”, w którym dzieci i uczniowie 
wraz z lokalnymi społecznościami poznawali zasady oszczędzania energii 
elektrycznej i ciepła.

Placówki edukacyjne z terenu Gminy Wejherowo aktywnie włączają 
się w działania związane z ochroną środowiska, czego efektem - poza 
wzrostem świadomości ekologicznej są nagrody za udział we wszystkich 
działaniach organizowanych przez Komunalny Związek Gmin „Dolina 
Redy i Chylonki”.

Tytuł laureata w konkursie „Ekspert E.E., czyli w trosce o środowisko” 
otrzymała Szkoła Podstawowa w Górze (III miejsce w kat. szkoła), zaś - 
tytuł Lidera Lokalnej Ekologii 2022/2023 otrzymało Przedszkole Leśne  
w Bolszewie (w kat. przedszkole).

- Gratulujemy wszystkim laureatom oraz dziękujemy szkołom i przed-
szkolom za aktywność i współpracę w bieżącym roku szkolnym – odpo-
wiada Urząd Gminy Wejherowo.

źródło: UG Wejherowo

SP w Górze i Przedszkole 
Leśne w Bolszewie są EKO

GMINA WEJHEROWO | Pomorskim Parku Naukowo-Technologicznym w Gdyni odbyło się wręczanie 
nagród dla szkół i przedszkoli z terenu Komunalnego Związku Gmin „Dolina Redy i Chylonki”, które  
w roku szkolnym 2022/2023 uczestniczyły w działaniach edukacyjnych.
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W Parku Miejskim w Wejherowie przy Mu-
zeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko- 
Pomorskiej odbył się festyn połączony  
z wręczeniem nagród wyróżniającym się or-
ganizacjom pozarządowym z terenu powiatu 
wejherowskiego.
– Organizacje pozarządowe pełnią ważną 
rolę w życiu lokalnej wspólnoty. Integrują 
mieszkańców, sprzyjają budowaniu więzi 
społecznych oraz realizują wartościowe pro-
jekty edukacyjne, kulturalne, sportowe czy 
zdrowotne, których adresatami są seniorzy, 
młodzież oraz rodziny z dziećmi – podkreśla 
Starosta Wejherowski Gabriela Lisius. 
„Różę Północy” otrzymała: Maria Nowak – 
założycielka Stowarzyszenia Amazonek  
z Wejherowa, Krzysztof Zdunkowski – zało-
życiel i prezes Stowarzyszenia Pułk  
Czarnieckiego z Wejherowa, Zespół Śpie-
waczy Św. Cecylii z Rumi, 25. Wejherowska 

Drużyna Harcerzy „Spartanie” im. hm. Pawła 
Szefki oraz ZKP Oddział w Wejherowie.
Głównymi celami konkursu jest uhonorowa-
nie szczególnie wyróżniających się organi-
zacji pozarządowych oraz osób szczególnie 
zaangażowanych w rozwój społeczeństwa 
obywatelskiego, wzmacnianie wizerunku 
organizacji pozarządowych, promowanie 
dobrych praktyk i współpracy międzysekto-
rowej oraz poszerzenie aktywności społecz-
ności lokalnej.
Na terenie powiatu wejherowskiego zareje-
strowanych jest 527 stowarzyszeń i 98 fun-
dacji, których głównym celem jest realizacja 
zadań m.in. w obszarze pomocy społecznej, 
niepełnosprawności, kultury fizycznej, spor-
tu, turystyki oraz edukacji.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Wejhero-
wie

DOCENIONO ORGANIZACJE POZARZĄDOWE 
Z POWIATU
POWIAT | Po raz drugi Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego wręczy-
ła nagrody w konkursie „Róża Północy”. W ten sposób uhonorowano najbardziej 
aktywne stowarzyszenia i osoby, które działają na rzecz społeczności lokalnej.

fot. Starostwo Powiatowe w Wejherowie

Miasto Reda,  Organizacja 
„Wytrwajmy, Pomagajmy – Ми 
з Вами”, Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji, Fabryka Kultu-
ry w Redzie oraz wielu innych 
partnerów łączy siły, by wspól-
nie stworzyć coś dobrego, coś 
pięknego i bardzo potrzebnego.

- Wydarzenie to łączy ludzi 
o otwartych sercach, chcących 
zrobić coś pozytywnego dla 
drugiego człowieka.  Przed-
sięwzięcie to dedykowane jest 
żołnierzom biorącym aktywny 
udział w walkach na froncie 
Ukrainy. Po ostatniej delega-
cji humanitarnej na początku 
maja tego roku, która dojechała  
w rejon Izjumu, a w której również sama uczest-
niczyłam, utwierdziłam się w przekonaniu, że ta 
pomoc jest niezwykle potrzebna – mówi współor-
ganizatorka Małgorzata Miotke.

- Skupiamy się na pomocy humanitarnej. Zbie-
ramy pieniądze na zakup drona DJ Mavic 3 oraz 
termowizorów. Jest to sprzęt, który umożliwia 
żołnierzom efektywne rozpoznanie w terenie, za 
dnia i w nocy. Kolejny, ważny punkt z listy po-
trzebnych rzeczy to środki medycyny taktycznej, 
np. opatrunki wentylowe oraz igła dekompresyjna. 
Oprócz tego gromadzimy medykamenty i środki 
higieny osobistej, czyli wszystko to, co może 
przydać się w ciężkich warunkach na froncie - 
dodaje Zastępca Burmistrza Miasta Redy Łukasz 
Kamiński.

Impreza rozpocznie się meczem charytatywnym 

Polska-Ukraina, który odbędzie się na stadionie 
MOSiR Reda. Nie zabraknie występów dzieci, 
dorosłych, grup artystycznych, warsztatów oraz 
pokazów. Całe wydarzenie jest darmowe. Podczas 
imprezy organizowane będę licytacje przedmiotów 
do których serdecznie zapraszamy, przywiezione  
z Ukrainy z poprzednich delegacji humanitarnych 
oraz fanty pochodzące z Polski.

- Podczas wydarzenia obecni będą wolontariusze 
z puszkami, do których będzie można wrzucić „coś 
od siebie”. Całość zebranych pieniędzy przeznaczy-
my na realizację IV Edycji Pomocy Humanitarnej 
(letniej). Wyznaczymy „punkt zbiórkowy”, gdzie 
będzie można wesprzeć nas darami - wspomina 
pani Małgorzata Miotke.

Mile widziane dobre humory, pozytywne nasta-
wienie i dużo energii do wspólnej zabawy.

Źródło: UM Reda

Impreza charytatywna
REDA | 25 czerwca w Miejskim Parku Rodzinnym w Redzie oraz na stadionie MOSiR Reda odbędzie 
się Impreza Charytatywna „Reda Pomaga”.
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OGŁOSZENIE 07/2023/PR-Media-Group/DB

Filtry UV chronią skórę przed szkodliwym oddziaływaniem 
światła UV-A i UV-B, które pochodzi od słońca. Zbyt długie 
przebywanie w słońcu bez ochrony może powodować 
rumień skóry, objawy alergiczne oraz nowotwory złośliwe, 
w tym, czerniaka. By zapobiec tym skutkom wystarczy 
używać odpowiednich filtrów.
Filtry UV dzielą się na chemiczne i fizyczne. Te pierwsze 
wnikają w skórę pochłaniając tym samym promieniowanie 
i rozpraszają je w postaci ciepła o niższej energii. Filtry 
fizyczne natomiast pozostają na skórze, tworząc barierę, 
która blokuje i odpycha szkodliwe światło. Obecnie sto-
sowanymi składnikami filtrów fizycznych, inaczej mineral-
nych, są tlenek cynku i dwutlenek tytanu, natomiast  
w chemicznych są to: oksybenzon, awobenzon, ecamsule, 
oktyzalan, oktinoksat, oktokrylen, homosalat.
Ochrona UV jest bardzo ważna, nie tylko latem w słonecz-
ne dni. Zapadalność na raka skóry rośnie na całym świecie. 
Codzienne stosowanie produktów chociaż z ochroną  
SPF 15 pozwoli zmniejszyć ryzyko zachorowania.
MF
Źródło: Apteka Gemini

ZABEZPIECZANIE SKÓRY 
PRZED SŁOŃCEM
POWIAT | Światło UV wytwarzane przez słońce 
może poważnie zaszkodzić naszej skórze. Nie sto-
sowanie filtrów prowadzi do postarzania oraz raka 
skóry. Ochronę przed światłem UV mogą zapewnić 
odpowiednie kosmetyki.

fot. pixabay.com

Kolejny spektakl grupy to „Dom Burzliwej Staro-
ści”. Jak na tytuł przystało było burzliwie: piosen-
ka, taniec, ruch, monologi i dialogi. Było mnóstwo 
zabawnych momentów, na które publiczność 
reagowała gromkim śmiechem. Grupa podzięko-
wała osobom, które przyczyniły się do powsta-
nia spektaklu. Były również podziękowania dla 
wykonawców oraz wspólne zdjęcia z bohaterami 
przedstawienia.

- Spektakl był podsumowaniem wielogodzinnych 
prób. Głównym celem grupy jest bowiem oprócz 
twórczości artystycznej, integrowanie środowiska 
oraz inspirowanie innych seniorów do aktywnego  
i zaangażowanego uczestnictwa w życiu spo-
łeczności lokalnej. W grupie panuje wspaniała 

atmosfera, aktorzy ze sobą współpracują, a nawet 
nawiązują przyjaźnie przeżywając niesamowite 
przygody wspólnie z mieszkańcami i seniorami  
z Redy - mówi Sekretarz Miasta Redy Hanna Janiak.

Twórcy spektaklu - scenariusz: Piotr Biedroń  
i „grupa teatralna Reda”, reżyseria: Piotr Biedroń, 
aktor Teatru Wybrzeże, choreografia: Michał  
Kassin tancerz Teatru Muzycznego w Gdyni, ko-
stiumy, scenografia: „grupa teatralna Reda”, Fabry-
ka Kultury, Michał Kassin.

- Gratulujemy uzdolnionym aktorom i życzymy 
dalszych sukcesów na teatralnej drodze – odpo-
wiada Urząd Miasta w Redzie.

Źródło: UM Reda

Premiera spektaklu Grupy 
Teatralnej „Dom Burzliwej Starości”
REDA | 18 czerwca sala teatralna Fabryki Kultury w Redzie zapełniła się publicznością przybyłą na 
premierę spektaklu, międzypokoleniowej Grupy Teatralnej.
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Nowa inwestycja obejmie przebudowę ul. Inwali-
dów Wojennych wraz z budową ronda na skrzyżo-
waniu z ul. Sobieskiego. W tym miejscu znajduje się 
jedna z największych szkół w Wejherowie, dlatego 
bardzo istotnym elementem tej przebudowy będą 
nowe miejsca parkingowe oraz rondo, które popra-
wi bezpieczeństwo w tym rejonie miasta.
Na nowo przebudowanej ul. Inwalidów Wojennych 

pojawi się aż 117 nowych miejsc parkingowych, 
które zostaną oddzielone pasem zieleni, a także 
elementami małej architektury, takimi jak ławki 
czy kosze na śmieci. Aby poprawić bezpieczeństwo  

w tym rejonie miasta na wysokości Powia-
towego Zespołu Szkół nr 4 pojawi się próg 
zwalniający.
Istotnym elementem nowej ulicy będzie 

odpowiednie odprowadzenie wód deszczo-
wych. Nowo powstała kanalizacja deszczowa 
będzie posiadała zbiorniki retencyjno-roz-
sączające, które zostaną umiejscowione pod 
miejscami postojowymi dla samochodów. 
Ich zadaniem będzie odprowadzanie wód 
opadowych bezpośrednio do gruntu i odcią-
żenie kanalizacji deszczowej.
W ramach projektu zostaną przebudo-

wane także: sieć kanalizacji sanitarnej, 
sieć wodociągowa, sieć gazowa, przebu-
dowa energetycznych linii kablowych, 

przebudowa oświetlenia sieci telekomunikacyjnej, 
budowa kanału technologicznego i monitoringu 
miejskiego.
Inwestycja otrzymała dofinansowanie w ramach 

Rządowego Funduszu Polski Ład w wysokości  
7 410 000 zł. Pozostały koszt inwestycji zostanie 
podzielony po połowie na miasto Wejherowo oraz 
Powiat Wejherowski, który jest partnerem tego pro-
jektu. Za wykonanie zadania będzie odpowiedzialna 
firma MTM S.A z siedzibą w Gdyni.
Źródło: UM Wejherowo
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Budowa ul. Inwalidów 
Wojennych

WEJHEROWO | Trwa budowa ul. Inwalidów Wojennych wraz z budową ronda na 
skrzyżowaniu z ul. Sobieskiego. Aktualnie układana jest nawierzchnia asfaltowa wzdłuż 
ul. Inwalidów Wojennych. Pracom układania masy bitumicznej na ul. Inwalidów Wojen-
nych przyglądała się z bezpiecznej odległości grupa przedszkolaków z wejherowskiego 
Przedszkola Niepublicznego Sióstr Zmartwychwstanek.

BEACIE KASS

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci

składa

Pracownikowi Urzędu Miejskiego  
w Wejherowie

Krzysztof Hildebrandt
Prezydent Miasta Wejherowa
wraz ze współpracownikami

Pani

OJCA

OGŁOSZENIE 120/2023/PR-Media-Group/DB

"Nie umiera ten, kto trwa w pamięci żywych”
Ks. J. Twardowski
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Na 17 oddanych głosów, 13 radnych 
poparło działania Prezydenta Miasta, 
czyli 76%. W głosowaniu pozytywną 
opinię o działaniach prezydenta wy-
razili radni klubu Wolę Wejherowo  
i Klub Radnych Niezależnych, zaś dzia-
łań prezydenta nie poparli wspólnie 
radni z klubu PiS i radny PO.

Krzysztof Hildebrandt, prezydent Wej-
herowa:

„- Rok 2022 upłynął pod znakiem 
szalejącej drożyzny i największego od 25 
lat kryzysu w Polsce, czego doświadczyła 

ogromna większość społeczeństwa. Po 
pandemii koronawirusa musieliśmy 
zmierzyć się z nową sytuacją – woj-
ną na Ukrainie. Do tego doszły liczne 
zawirowania gospodarcze, finansowe  
i polityczne.

Bardzo odczuwalny był bardzo duży 
wzrost cen energii, różnych usług i towa-
rów, kosztów robót budowlanych itd., co 
spowodowało szybki wzrost wydatków, 
również z budżetu miasta. Ponadto  
w roku 2022 wydatki na oświatę rosły 
w dużo większym stopniu niż wysokość 
subwencji otrzymanej z budżetu pań-

stwa i efekcie do oświaty dołożyliśmy 
aż 38,3 mln zł, które musieliśmy zabrać  
z innych zadań np. remontów dróg osie-
dlowych. Nadal zmagamy się z bardzo 
negatywnymi skutkami zmian w przepi-
sach podatkowych, które spowodowały 
znaczny i nie rekompensowany ubytek 
dochodów samorządów, co zupełnie nie 
odpowiada szybko rosnącym wydat-
kom. Były to czynniki zewnętrzne, na 
które my nie mamy wpływu.

W efekcie był to kolejny rok pogar-
szającej się sytuacji finansowej samo-
rządów, ale w Wejherowie wspólnie 
daliśmy radę. Pomimo tych ogromnych 
problemów staraliśmy się utrzymać 
rozwój Wejherowa, w szczególności 
chronić inwestycje. Realizowaliśmy roz-
poczęte i nowe zdania, które wpisują się 
w długofalowe projekty i zamierzenia. 
W ten sposób urzeczywistniamy wizję 
Wejherowa jako miasta przyjaznego  
i atrakcyjnego dla mieszkańców. Nasze 
miasto pięknieje, poprawiają się warunki 
życia i komfort zamieszkania

Wydatki na szeroko rozumiane in-
westycje w 2022 roku wzrosły o ponad 
1/3 w stosunku do roku 2021. W 2022 
roku na inwestycje wydaliśmy prawie 

61 mln zł. Największe środki, ok. 55 % 
wydaliśmy na drogi, które niezmienne 
stanowią priorytet.

Było to możliwe tylko dlatego, że kon-
tynuowaliśmy intensywne wysiłki w celu 
pozyskania dofinasowania zewnętrz-
nego poza budżetem miasta w postaci 
dotacji unijnych i rządowych, które 
umożliwiły nam działania na dużą skalę. 
W 2022 r. pozyskaliśmy rekordowe 27,1 
mln zł dotacji, co stanowi aż ponad 44% 
wydatków inwestycyjnych.

Z uwagi na znaczny ubytek dochodów 
własnych spowodowany zmianami prze-
pisów i duży wzrost kosztów wynikający 
z inflacji, rozpoczynaliśmy praktycznie 
tylko inwestycje z dofinansowaniem 
zewnętrznym. Niestety, znacząco ogra-

nicza to nasze możliwości finansowe, 
zwłaszcza w zakresie remontów ulic 
osiedlowych, na co obecnie nie mamy 
wpływu.

Chociaż nie było to łatwe, staraliśmy 
się utrzymać realizację zadań w zakresie 
kultury, sportu i rekreacji oraz ochrony 
zdrowia. W szczególności wspieraliśmy 
poprzez udzielenie dotacji organizację 
społeczne, kluby i stowarzyszenia działa-
jące na rzecz mieszkańców.

Należy podkreślić, że zadłużenie mia-
sta utrzymuje się na bezpiecznym pozio-
mie. Wskaźnik zadłużenia wynosił 29,38 
% na koniec 2022 roku, zaś za maksy-
malny wskaźnik przyjmuje się 60%.”

Źródło: UM Wejherowo

Absolutorium i wotum zaufania dla 
prezydenta Krzysztofa Hildebrandta

WEJHEROWO | Odbyła się jedna z ważniejszych sesji w roku, podczas której radni udzielili pre-
zydentowi Wejherowa Krzysztofowi Hildebrandtowi wotum zaufania i absolutorium za 2022 rok.
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Tegoroczna edycja konkursu cieszyła 
się ogromnym zainteresowaniem. Pod-
czas pięciodniowych eliminacji na sce-
nie PBPW wystąpiło ponad 160 dzieci  
z przedszkoli i szkół podstawowych z te-
renu powiatu wejherowskiego, w pięciu 
kategoriach wiekowych, w przedziale wie-
kowym od 3 do 10 lat.

Cele konkursu to wzbudzenie zainte-
resowania poezją dziecięcą, rozwijanie 
i promowanie uzdolnień recytatorskich 
dzieci, kształtowanie wrażliwości na pięk-
no języka ojczystego oraz uczenie rywa-
lizacji w przyjaznej atmosferze. Zdaniem 
organizatorów, te cele zostały osiągnięte  
z powodzeniem.

Uczestnicy konkursu zaprezentowali 
wysoki poziom opanowania trudnych ję-
zykowo wierszyków. Wykazali się dobrym 
przygotowaniem tekstów oraz odwagą  
w występie przed szeroką publicznością. 
Pokazali barwne przebrania i własną in-
terpretację tekstów. Wszystkie te starania 
zostały docenione i nagrodzone. Poziom 

był wysoki i widać było, że uczestnicy 
swobodnie czuli się na scenie. Organiza-
torzy i jurorzy byli pod ogromnym wra-
żeniem, więc komisja nie miała łatwego 
zadania. Każdego dnia jurorzy długo ob-
radowali, zanim podjęli decyzję o przy-
znaniu nagród i wyróżnień.

Organizatorom zależy, jak mów dy-
rektor biblioteki Barbara Gusman, by 
konkurs był dla dzieci przede wszystkim 
wspaniałą zabawą. Dlatego zapewniają 
wszystkim dobre warunki do występu  
i przyjazną atmosferę. Mimo tego, że for-

muła konkursu wymaga przyznania kon-
kretnych miejsc i wyróżnień, dba się o to, 
by każdy uczestnik poczuł się zwycięzcą 
– przyznawane są dyplomy i upominki 
wszystkim biorącym udział w konkursie.

Pozostaje zachęcić kolejnych odważ-
nych przedszkolaków i uczniów klas I-III 
szkół podstawowych do udziału w przy-
szłorocznej, siódmej edycji powiatowego 
konkursu, promującego język polski.

Źródło: Powiatowa Biblioteka Publicz-
na w Wejherowie

Dzieci podjęły się recytatorskiego zmagania
POWIAT | W dniach 12-16 czerwca w Powiatowej Bibliotece Publicznej w Wejherowie odbyła się VI edycja powiatowego konkursu „Trudne wierszyki łamiące języki”, orga-
nizowanego każdego roku w ramach obchodów Międzynarodowego Dnia Języka Ojczystego.
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Absolutorium dla Starosty  
i Zarządu Powiatu 

Ponad 325 mln zł po stronie wydatków i 300 mln zł po stronie dochodów. Ponad 50 mln zł na inwestycje społeczne, oświatowe i drogowe. 
Tak w liczbach przedstawia się zeszłoroczny budżet powiatu wejherowskiego. Radni udzielili absolutorium Staroście Wejherowskiemu 
oraz Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

Powiat Wejherowski
www.powiatwejherowski.pl /powiatwejherowski

Za nami XL Sesja Rady Powiatu Wej-
herowskiego, jedna z najważniejszych 
w ciągu roku, podczas której przegło-
sowano absolutorium i wotum zaufania 
dla Zarządu Powiatu. Planowane do-
chody na dzień 31.12.2022 r. wyniosły 
296.201.647,54 zł i zostały wykonane w 
kwocie 300.671.309,36 zł, co stanowi 
101,51% planu. Zaplanowane wydatki 
powiatu w wysokości 362.119.361,54 zł 
zrealizowano w kwocie 325.786.222,47 
zł, co stanowi 89,97% planu. Przychody 
w kwocie 68.134.714,00 zł zostały wy-
konane w kwocie 68.134.714,30 zł, co 
stanowi 100,00% planu. 

– W ubiegłym roku zrealizowaliśmy 
wiele  ważnych zadań społecznych  
i oświatowych. Zakończyliśmy m.in. 
rozbudowę zabytkowego budynku Sta-
rostwa Powiatowego w Wejherowie,  
w wyniku której powstała trzecia kon-
dygnacja z  mansardowym dachem  
i 900 m2 nowej powierzchni użytkowej. 
Ukończyliśmy adaptację pomieszczeń 
przy ulicy Ofiar Piaśnicy na potrzeby 
Środowiskowego Domu Samopomocy, 
zakończyliśmy przebudowę i nadbu-
dowę Powiatowego Zespołu Szkół nr 1  
w Wejherowie oraz rozpoczęl iśmy 
budowę nowego budynku wraz z re-
montem sali gimnastycznej dla wy-
chowanków Powiatowego Zespołu 
Kształcenia Specjalnego w Wejhero-
wie. Zrealizowaliśmy także szereg in-
westycji drogowych poprawiających 
bezpieczeństwo kierowców i pieszych 
– mówi Starosta Wejherowski Gabrie-
la Lisius.   

Największa pula środków, blisko 128 
mln zł (39,20% całości wydatków bu-
dżetu), została przeznaczona na za-
dania z zakresu oświaty, wychowania 
i edukacyjnej opieki wychowawczej. 
Oprócz bieżącej działalności realizo-
wano również programy z udziałem 
środków unijnych oraz środków kra-
jowych.  Można tu wymienić  m.in 
międzynarodową wymianę uczniów 
i nauczycieli,  terapeutyczne zajęcia 
dla dzieci ze specjalnymi potrzeba-
mi edukacyjnymi w Przedszkolu Spe-
cjalnym przy Powiatowym Zespole 
Kształcenia Specjalnego w Wejhe-
rowie czy realizację zadań związa-
nych z kształceniem, wychowaniem  
i opieką nad dziećmi i uczniami będą-
cymi obywatelami Ukrainy.

Na zadania z zakresu pomocy spo-
łecznej, polityki społecznej, rodziny  
i zdrowia przeznaczono ponad 65 mln 
zł (20,12%) a na zadania drogowe bli-
sko 58 mln zł (17,84%). 

– Wśród najważniejszych projektów 
drogowych zrealizowanych w ubiegłym 
roku wymienić można m.in. zakończe-
nie trzeciego etapu rozbudowy drogi 
Tartaczna – Przemysłowa w Wejhero-
wie, od starej cementowni do skrzyżo-
wania z ulicą Szkolną, gdzie powstało 
rondo, przebudowę dróg powiatowych 
na odcinku Rybno – Rybska Karczma, 
Reda – Gniewowo, Linia – Niepoczo-
łowice i Zakrzewo – Linia. Ponadto 
oddaliśmy dwa ronda, w Koleczkowie  
i Kamieniu, aby usprawnić zjazd z Tra-
sy Kaszubskiej i upłynnić ruch w Gmi-

nie Szemud oraz rozpoczęliśmy pierw-
szy etap remontu ulicy Chylońskiej  
w Koleczkowie, która zyska nowy prze-
bieg i docelowo połączy się z rondem 
na drodze wojewódzkiej 218 – mówi 
Wicestarosta Wejherowski Jacek Thiel.

Ponadto  s amorząd  p ow i atu  do-
finansował zakup samochodów po-
żarniczych dla OSP w Lini,  Łęczy-
cach i Choczewie, przeznaczył środki 
na zakup sprzętu okulistycznego na 
potrzeby Szpitala Specjalistycznego  
w Wejherowie, realizację zadań z za-
kresu ochrony środowiska, kultury  
i sportu, a także przeznaczył na wspar-
cie prac konserwatorskich, restaura-
torskich lub robót budowalnych przy 
zabytkach wpisanych do rejestru za-
bytków.

– Dziękuję członkom zarządu, rad-
nym, dyrektorom jednostek organiza-
cyjnych oraz pracownikom starostwa 
za zaangażowanie i pomoc w realizacji 
budżetu – powiedziała po głosowaniu 
Starosta Wejherowski Gabriela Lisius. 

Podczas sesj i  radni  przyjęl i  tak-
że uchwały dotyczące m.in.  zmian  
w budżecie i wieloletniej prognozie 
finansowej Powiatu Wejherowskiego 
na lata 2023-2034, regulaminie wy-
nagradzania nauczycieli w powiato-
wych placówkach oświatowych oraz 
przekazali odcinki dróg powiatowych 
do samorządów gminnych w związku  
z  p ow st an i e m  Tr as y  Kas z ub sk i e j  
i otrzymaniem odcinków dróg woje-
wódzkich nr 218 i 100.

Zrealizowane inwestycje drogowe:
- Rozbudowa drogi powiatowej ul. 

Tartaczna – Przemysłowa w Wejherowie 
- Remont dróg na terenie Gminy 

Linia                                            
 - Remont drogi powiatowej Reda – 

Gniewowo                
- Remont drogi przez miejscowość 

Paraszyno                                    
- Rozbudowa skrzyżowania drogi po-

wiatowej nr 1405G z drogą powiatową  
nr 1412G na skrzyżowanie typu rondo 
w miejscowości Kamień oraz rozbudo-
wa skrzyżowania drogi powiatowej nr 
1412G z ul. Wczasową na skrzyżowanie 
typu rondo                                                                                             

- Budowa nowego odcinka drogi po-
wiatowej nr 1412G w miejscowości 
Koleczkowo

- Rozbudowa drogi powiatowej nr 
1438G od miejscowości Rybno do Ryb-
skiej Karczmy             

- Poprawa bezpieczeństwa ruchu dro-
gowego poprzez budowę, przebudowę  
i doświetlenie przejść dla pieszych                                                                  

- Budowa chodnika na drogach po-
wiatowych w Lini, Niepoczołowicach, 
Zakrzewie, Kaczkowie i Jeleńskiej Hu-
cie                                                                            

- Dotacja dla Miasta Rumia na do-
finansowanie budowy ścieżki pieszo-
-rowerowej wzdłuż drogi powiatowej 
nr 1472 G w Rumi ul.  Dębogórska 
oraz zagospodarowanie terenu wraz  
z budową ciągu spacerowego wzdłuż 
ul. Dębogórskiej na odcinku od Ron-
da Marszałka Płażyńskiego do Ron-
da Prezydenta Lecha Kaczyńskiego  
w Rumi 

- Pomoc finansowa dla Miasta Wej-
herowa na budowę parkingu przy Mu-
zeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszub-
sko-Pomorskiej w Wejherowie

Pozostałe inwestycje: 
- Rozbudowa i przebudowa budynku 

Starostwa Powiatowego w Wejherowie
- Rozbudowa i przebudowa budynku  

z salą gimnastyczną na potrzeby Po-
wiatowego Zespołu Kształcenia Spe-
cjalnego w Wejherowie

- Przebudowa, nadbudowa i rozbu-
dowa budynku Powiatowego Zespołu 
Szkół nr 1 w Wejherowie

- Remont budynku przy ul. Sobieskie-
go 302 w Wejherowie na potrzeby sal 
lekcyjnych dla Powiatowego Zespołu 
Szkół nr 3 w Wejherowie     

- Adaptacja pomieszczeń na sale lek-
cyjne oraz wykonanie dokumenta-
cji rozbudowy Powiatowego Zespołu 
Szkół nr 2 w Rumi     

- Montaż platformy schodowej dla 
osób niepełnosprawnych w Powiato-
wym Zespole Szkół nr 2 w Rumi 

- Realizacja programu „Za życiem”  
i „Zdolni z Pomorza 

- Realizacja zadań oświatowych zwią-
zanych z kształceniem, wychowaniem  
i opieką nad dziećmi i uczniami będą-
cymi obywatelami Ukrainy

-  Z akwaterowanie  i  w yży wienie 
uchodźców z terenu Ukrainy, którzy 
przybyli na terytorium Polski po inwa-
zji zbrojnej Rosji na Ukrainę

- Dofinansowanie zakupu sprzętu 
okulistycznego na potrzeby Szpitala 
Specjalistycznego w Wejherowie                                                                                                           

- Realizacja programu „System Akty-
wizacji społeczno-zawodowej w Powie-
cie Wejherowskim I i II

- Pomoc finansowa dla Gminy Linia 
i  Gminy Łęczyce na dofinasowanie 
zakupu samochodów dla OSP    

- Pomoc finansowa dla Gminy Cho-
czewo na dofinansowanie zakupu sku-
tera wodnego dla OSP
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Tegoroczny Piknik Ekologiczny po-
święcony był zieleni i wodzie, a jego 
celem było zachęcenie mieszkańców 
do zwrócenia uwagi na ochronę śro-
dowiska i zmian nawyków, jakie może 
każdy poczynić w celu ochrony kli-
matu.

- Człowiek nie może żyć bez przy-
rody i takie wydarzenia muszą nam  
o tym przypominać -  powiedział 
Krzysztof Hildebrandt,  prezydent 
Wejherowa podkreślając, że piknik 
odbywa się w parku miejskim - pięk-
nym, zielonym sercu Wejherowa. - 
Podejmujemy różne inicjatywy, które 
mają na celu ochronę środowiska  
i klimatu, zdając sobie sprawę, jak na-
sze działania będą wpływały na kolejne 
pokolenia, a ten Piknik Przyrodniczy 
ma nam te zagadnienia uświadamiać, 
przybliżać i uczyć.

Jak podkreśliła Beata Rutkiewicz, za-
stępca prezydenta ds. rozwoju miasta, 

Piknik Przyrodniczy to część prowa-
dzonej w Wejherowie akcji KLIMA-
Tycznie w Wejherowie.

-  Tegorocznemu piknikowi przy-
świeca hasło: woda i zieleń, czyli bę-
dziemy mogli dowiedzieć się od spe-
cjalistów, jak zagospodarować wodę  
z naszych rynien, co zrobić, żeby desz-
czówka, której jest tak niewiele, podle-
wała nasze ogrody, jak dobrze dobrać 
roślinność do naszego ogrodu. Będzie 
też dużo zabawy, gier i konkursów, cie-
kawych spotkań, warsztatów – mówi 
Beata Rutkiewicz, zastępca prezydenta 
Wejherowa ds. rozwoju miasta. – Cie-
szę się, że w wydarzenie włączyło się 
aż tylu partnerów, którym bliska sercu 
jest ekologia i troska o nasze środo-
wisko.

Duże zainteresowanie mieszkańców
Mieszkańcom, szczególnie tym naj-

młodszym przypadły do gustu zwłasz-
cza ekologiczne warsztaty, zabawy 

zręcznościowe i gry wykonane z ma-
teriałów z odzysku. Za przyniesione 
elektrośmieci można było otrzymać 
sadzonkę.

Szereg atrakcji przygotowało Nad-
leśnictwo Wejherowo, Ekofabryka  
i Zakład Usług Komunalnych, Dział 
Edukacji Przyrodniczej Wejherow-
skiego Zarządu Nieruchomości Ko-
munalnych, Ekodolina z Łężyc, Wej-
herowskie Centrum Kultury, Miejska 
Biblioteka Publiczna, Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej, Komenda Po-
wiatowa Policji w Wejherowie, Straż 
Miejska w Wejherowie oraz partnerzy 
Wejherowskiej Karty Mieszkańca – 
Cristap i Etnopracownia. Były też 
obecne szkółki roślin z Barłomina  
i Kolincza, a mieszkańcy mieli możli-
wość założenia Wejherowskiej Karty 
Mieszkańca. Była też wata cukrowa  
i mała gastronomia z food trucka.

Źródło: UM Wejherowo

II Piknik Ekologiczny 
w wejherowskim Parku

WEJHEROWO | Jak oszczędzać wodę, jak ważna jest dla nas zieleń, czytanie bajki ekologicz-
nej, wykonywanie breloczków w z drewna, malowanie toreb, tworzenie wianków ze słomy, 
bomb nasiennych i domków dla owadów, wymienialnia książek oraz mnóstwo gier, zabaw  
z nagrodami – to wszystko działo się w wejherowskim parku podczas II Pikniku Ekologicznego. 
Wydarzenie zostało zorganizowane w ramach drugiej edycji „KLIMATycznie w Wejherowie”.
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Jest Pani założycielką Studia Tańca 
Masta Dance, które w tym roku ob-
chodzi 10-lecie istnienia. Jak wspo-
mina Pani początki tej działalności?

W dwóch słowach „bardzo dobrze”. To 
był naprawdę świetny start, od samego 
początku działalności MD realizowałam 
ten sam plan. Oprócz tańca, zależało mi 
na tym, żeby dzieci i młodzież miały 
możliwość budowania wspomnień na 
lata, poprzez nawiązywanie relacji, do-
brą zabawę na wyjazdach i obozach oraz 
możliwość przeżywania tego, czego nie 
udałoby im się przeżyć przed ekranem 
komputera czy telewizora. Jeśli chodzi 
o sam taniec, myślę, że każdy zapytany 
o to instruktor czy choreograf odpo-
wiedziałby tak samo, mówiąc o pracy 

sprzed 10 lat. Uważam, że zmieniło się 
bardzo dużo, ale to przede wszystkim 
dlatego, że sam taniec bardzo się roz-
winął. Przez te 10 lat poprzeczka była 
niezmiennie podnoszona, ale też moż-
liwości rozwoju dla tancerzy stawały się 
coraz większe. Dlatego też metodyka 
naszej pracy również ewoluowała pod-
czas tej dekady.

Co Panią skłoniło do założenia Stu-
dia Tańca?

Od najmłodszych lat związana byłam 
ze sportem, z tańcem. To nie była tylko 
pasja, ale większa część mojego życia 
- połknęłam bakcyla. W pewnym mo-
mencie doszłam do wniosku, że przeło-
żę własną pasję na młodsze pokolenie. 

Do tego moja mama jest nauczyciel-
ką. Niejednokrotnie obserwowałam ją  
w pracy i uczestniczyłam w wydarze-
niach, które tak starannie organizowa-
ła dla uczniów. To zdecydowanie dało 
mi pewność, że poradzę sobie nie tylko 
jako instruktor tańca, ale również jako 
pedagog, mając taki wspaniały wzór.  
I tak w 2013 roku powstało Masta Dance.

Co jest wyjątkowego w tańcu, że stał 
się Pani życiową pasją?

Najwspanialszą częścią tańca jest 
wolność, kreatywność, możliwość wy-
rażenia siebie, swoich emocji, tworze-
nie nowych obrazów i poznawanie no-
wych możliwości - tylko tyle i aż tyle. 

Głównym kierunkiem działalności 
jest szkolenie w stylach jazz dance, 
modern, show, balet oraz akrobatyka. 
Skąd akurat postawienie na te style?

To przede wszystkim style, na których 
wychowałam się jako tancerka. Należą 
do tzw. „Stage Dance Department”, czy-
li w wolnym tłumaczeniu departamen-
tu tańca scenicznego. Balet jest pod-
stawą prawidłowego rozwoju naszych 
tancerzy, akrobatyka widowiskowym 
dodatkiem, a style, które prezentuje-
my na zawodach - jazz dance, modern 
i show, oprócz trudnej techniki, dają 
możliwość połączenia zarówno na eta-
pie tworzenia jak i podczas występów 
trzech najważniejszych składników - 
tańca, historii i serca.

W jakim wieku dzieci mogą treno-
wać w Studiu Tańca Masta Dance?

Najmłodsi tancerze zaczynają przy-
godę w Masta Dance już w wieku 3/4 
lat. Natomiast górna granica wzrasta 
wraz z tym, jak rosną dzieci. Na po-
czątku naszej wspólnej przygody naj-
starsze tancerki miały 12 lat, a teraz po 
20. Dopóki będą chciały tańczyć, stwo-
rzymy im taką możliwość.

Co jest najważniejsze w pracy ta-
necznej z dziećmi?

Indywidualne podejście. Oczywiście 
jest bardzo trudne przy takiej ilości 
dzieci, ale niezwykle istotne. Każdy  
z nas jest inny, tak samo dzieci. Każde 
wymaga innego podejścia, do każde-
go trzeba znaleźć inne „zaklęcie”, po-
nieważ droga tancerza jak sportowca 
czy artysty jest trudna.  Wymaga wie-
le poświęceń, a dojście do finalnego 
efektu WOW nie jest rzeczą oczywi-
stą. Zazwyczaj nie mówimy o tym, ile 
pracy kosztowało zdobycie medalu czy 
pucharu, tylko cieszymy się sukcesem. 
Prawdą jest to, że każde wyjście na sce-
nę, nauka nowych elementów czy wy-
grane albo porażki kosztują tancerzy 
dużo emocji i tu trzeba pamiętać o tym, 
żeby umiejętnie kierować i podsycać 
ich pasję i motywację. W tym staram 
się mieć własny wkład, posiłkując się 
cudownie zaangażowanymi w rozwój 
dzieci rodzicami. Dodałabym jeszcze 
ten jeden pierwiastek artystyczny - ta-
niec powinien płynąć z serca. Kluczo-
we jest to, żeby każdy odnalazł i zro-
zumiał, jak przez jego ciało przepływa 
muzyka, jak ją interpretować, wypeł-

niać ruchem i odnaleźć emocje, które 
temu towarzyszą.

Co należy do największych sukce-
sów Masta Dance na przestrzeni tych 
10 lat?

Każdy mój tancerz jest moim sukce-
sem, czy chwila spędzona na sali lub 
wyjeździe. Każdy moment, kiedy mogę 
obserwować ,jak nasi tancerze się roz-
wijają, odnoszą sukcesy i jak wkraczają 
w dorosłość. Ta świadomość, że MD 
miała odrobinę wpływu na to jakimi 
ludźmi się stają, że uczą się tu pracowi-
tości, zorganizowania, a przede wszyst-
kim pokory. Tancerze z grup turniejo-
wych mają na koncie tytuły Mistrzów 
Polski, Mistrzów Europy i Mistrzów 

Świata federacji WADF i PFT/IDO.  
Zespoły, duety i soliści stawały na po- 
diummiędzynarodowych,wojewódz-
kich i ogólnopolskich zawodów aż 976 
razy. Na przestrzeni 10 lat to ogromna 
liczba uznania dla naszej ciężkiej pracy.

Jakie ma Pani jeszcze cele oraz ma-
rzenia związane z działalnością Masta 
Dance?

Chcę budować przestrzeń nie tylko 
sprzyjającą do rozwoju tanecznego, ale 
też do zawiązywania relacji i tworzeniu 
wspomnień. To jest niezmienne od 10 
lat. W przypadku marzeń zostawiam to 
między moimi tancerzami a mną, żeby 
nie zapeszać.

Rozmawiał: Przemysław Schenk.

Jubileusz Masta Dance
RUMIA | Marta Miotke od 10 lat zaraża własną pasją do tańca dzieci oraz młodzież. Przez wszystkie 
lata działalności Masta Dance ma na koncie wiele wyróżnień i tytułów zdobytych przez tancerzy.
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Projekt zakończył się sukcesem i wielką satysfakcją 
młodzieży. Planowany jest już kolejny w przyszłym 
roku z następnymi drużynami. Tym samym harcerze 
pokazują jak piękne szlaki są w Gminie Szemud. Pro-
jekt I Harcerski Rajd "Szemudzkie szlaki" był realizo-
wany w ramach zadania publicznego i był współfinan-
sowany przez Gminę Szemud i Hufiec ZHP Kartuzy.

Źródło: UG Szemud

50 km na 50-lecie 
Gminy Szemud

GMINA SZEMUD | Młodzi harcerze przeszli 50 km po pięknej szemudzkiej 
ziemi. 22 Próbna Drużyna Harcerska Łebieńska Huta zorganizowała Harcer-
ski Rajd "Szemudzkie szlaki" z okazji 50-lecia szemudzkiego samorządu.

W bezpłatnym badaniu w ramach programu 
NFZ mogą wziąć udział Panie od 50 do 69 lat,  
ubezpieczone, które spełniają jeden z dwóch wa-
runków: są w grupie ryzyka (rak piersi w rodzinie 
u marki, siostry lub córki lub mutacje w obrębie 
genów BRCA1 lub/i BRCA2) i w roku poprze-
dzającym otrzymały w ramach realizacji progra-
mu pisemne wskazanie do wykonania ponownej 
mammografii po upływie 12 miesięcy lub nie 
miały wykonanej mammografii w ciągu ostatnich 
24 miesięcy.

Programem nie są objęte Panie, u których 
wcześniej zdiagnozowano zmiany nowotworowe  
o charakterze złośliwym w piersi.

Godziny dostępności mobilnej pracowni mam-
mograficznej

- 13 lipca: od 9:00 do 15:00
- 14 lipca: od 8:30 do 14:00

Jak się zarejestrować?
Nr tel. 58 666 24 44 , 22 338 19 60
Formularz: http://www.mammo.pl/formularz
Prosi się zabrać ze sobą na badanie zdjęcia lub 

płyty CD  z poprzednich mammografii, o ile nie 
były one wykonane w pracowni LUX MED. Orga-
nizatorzy proszą uczestniczki też o stawienie się 
na badanie w czasie wyznaczonym podczas reje-
stracji oraz w maseczce ochronnej.

Czym jest mammografia?
To najbardziej czułe i specyficzne badanie  

w zwalczaniu raka piersi. Mammografia jest ob-
razową metodą badania gruczołu piersiowego 
z użyciem minimalnej dawki promieniowania 
rentgenowskiego, w trakcie którego wykonuje się 
po dwa zdjęcia każdej piersi. To pozwala na roz-
poznanie i wykrycie tzw. zmian bezobjawowych 
(guzków oraz innych nieprawidłowości w piersi) 
w bardzo wczesnym etapie rozwoju – wtedy, kiedy 
nie są one wyczuwalne przez kobietę lub lekarza, 
co bardzo istotnie zwiększa szansę wyleczenia.

Przemysław Schenk

Komary żywią się białkiem zawartym we krwi, 
poprzez ukłucie aparatem gębowym i wstrzyk-
nięciu pod skórę śliny zapobiegającej krzepnięciu 
krwi. Tym, co je przyciąga do nas jest wytwarzany 
dwutlenek węgla, zapach potu i krwi oraz wyższa 
temperatura ciała.

Jeśli chcemy skutecznie unikać komarów nie 
przebywajmy blisko jezior, krzewów i lasów li-
ściastych, gdyż są to ich siedliska. Starajmy się 
nie wychodzić na zewnątrz w godzinach wie-
czornych, ponieważ jest to pora aktywności tych 
owadów. Jeśli jednak już chcemy wyjść na dwór, 
zakładajmy odzież z długim rękawem i nogaw-
kami lub używajmy preparatów odstraszających 
na odsłonięte partie ciała. Należy też pamiętać 
by odzież nie była w jaskrawych kolorach, które 
też przyciągają komary. Tutaj sprawdzą się kolory 
neutralne jak np. ciemna zieleń, szary, brązowy 
czy beżowy. Nie pijmy gazowanych napojów, ze 
względu na zawartość dwutlenku węgla oraz nie 
zabijajmy komarów na swoim ciele, bo przycią-
gniemy ich więcej przez zapach krwi. Unikajmy 
aktywności fizycznej w godzinach wieczornych, 
dbajmy o higienę osobistą i używajmy kosmety-
ków bezzapachowych.

Naturalny preparat do odstraszania komarów 
możemy zrobić sami w domu, z tylko dwóch 
składników. Posłużą nam do tego olejki eteryczne 
i żytnia wódka. Olejki, które najlepiej odstraszą 

komary to: migdałowy, goździkowy, cytrynowy, 
waniliowy, eukaliptusowy, sosnowy i kokosowy. 
Bardzo skuteczne są również olejki z waleriany, 
kamfory, anyżu oraz olejek herbaciany. By przy-
gotować domowy odstraszacz do pojemnika  
z aerozolem wlej szklankę wódki żytniej i dodaj 
do niej 20 ml wybrane olejku, następnie wymie-
szaj to. Przed użyciem na ciało, zrób próbę uczu-
leniową na skórze za uchem.
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W połowie lipca można 
wykonać badanie mammografii

Jak skutecznie odstraszać 
komary?

WEJHEROWO | W dniach 13 – 14 lipca będzie możliwość wykonania badań w mobilnej pracow-
ni mammograficznej LUX MED przy Centrum Handlowym „Kaszuby”.

POWIAT | Te uciążliwe owady pojawiają się 
zawsze w sezonie letnim i mogą naprawdę 
uprzykrzyć urlop. By je skutecznie odstraszyć 
nie trzeba kupować chemicznych preparatów.

Radni jednogłośnie poprali ten ważny pro-
jekt do realizacji na Uroczystej Sesji Rady 
Gminy Szemud. Podczas tego historycznego 
wydarzenia Wójt Ryszard Kalkowski pod-
pisał umowę z Marszałkiem Mieczysławem 
Strukiem. Na jej mocy gmina otrzyma aż 150 
tysięcy zł wsparcia na modernizację ulicy 
Otalżyńskiej w Donimierzu.
Dzięki temu zostanie ułożony asfalt nie na 
odcinku 600 metrów, a 1 kilometra.
- Jeszcze raz dziękujemy mieszkańcom  
i firmom, które w listopadzie zaangażowały 
się w przygotowanie tej drogi do moderni-
zacji. Dziękujemy także radnemu i sołtysowi. 
Dziękujemy za wsparcie Marszałkowi – odpo-

wiada Urząd Gminy Szemud.
Dofinansowanie pochodzi ze środków budże-
tu Województwa Pomorskiego związanego 
z wyłączeniem z produkcji gruntów rolnych 
tzw. FOGR.
Przyznane środki zostaną wykorzystane  
w projekcie pn. „Przebudowa nawierzchni 
drogi gminnej ul. Otalżyńskiej w Donimierzu, 
ze względu na zły stan techniczny”.
Dofinansowanie wynosi 150 000,00 zł.
Koszt całkowity zadania opiewa na kwotę 
644 588,52 zł.
Termin wykonania zadania to 60 dni od 
podpisania umowy. 
Źródło: UG Szemud

MODERNIZACJA ULICY OTALŻYŃSKIEJ 
W DONIMIERZU 
GMINA SZEMUD | Rozpoczęto budowę ulicy Otalżyńskiej w Donimierzu. Razem 
można więcej i to samorząd pokazał w trakcie przygotowań ulicy do modernizacji 
oraz uzbrajając się w cierpliwość czekając na dofinansowanie.

fot. UG Szemud



www.gwe24.pl/aktualnościPiątek, 23 czerwca 2023 11

fo
t. 

Ce
cy

lia
 R

um
ia

/f
b

Nagrodę Chórowi św. Cecylia o ponad 100- letniej 
tradycji oraz pozostałym laureatom wręczyła Starosta 
Wejherowski Gabriela Lisius, a przyznała je Powiatowa 
Rada Działalności Pożytku Publicznego.
Wręczenie statuetek "Róża Północy" odbyło się pod-
czas uroczystej gali w Parku przypałacowym przy Mu-
zeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej 
w Wejherowie.
Uhonorowanie Zespołu statuetką to dla jego członków 
wielkie przeżycie. Tymi słowami obwieścili wspaniałą 
wiadomość w mediach społecznościowych oraz po-

dziękowali wszystkim za współpracę:
„Jest nam niezmiernie miło powiadomić, iż Cecylia 
Rumia otrzymała prestiżową nagrodę „Róża Północy” 
przyznawaną dla wyróżniających się organizacji poza-
rządowych z powiatu wejherowskiego.
Składamy serdeczne podziękowania dla Wszystkich,  
z którymi dane jest nam współpracować: Powiat Wej-
herowski, Miasto Rumia, MDK Rumia, MOSiR Rumia 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, Parafia Podwyż-
szenia Krzyża Świętego w Rumi.

Źródło: Cecylia Rumia

„Róża Północy” dla 
Chóru św. Cecylia

RUMIA | Chór św. Cecylia z Rumi otrzymał prestiżową nagrodę "Róża Północy". 
Gala wręczenia statuetek odbyła się 17 czerwca 2023 r. w Parku przypałacowym 
przy Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie.

Zakup bronchofiberoskopu umożliwi dokład-
ne obejrzenie przez lekarza od wewnątrz dróg 
oddechowych, począwszy od strun głosowych  
i tchawicy, poprzez oskrzela, aż po ich drobne od-
gałęzienia. Zabieg bronchofiberoskopii stanowi 
nieocenioną metodę diagnostyczną i co więcej, 
terapeutyczną w wielu schorzeniach układach od-
dechowego.

Zakup sond do kriobiopsji umożliwi przepro-
wadzenie zabiegów wykorzystywanych w diagno-
styce oraz paliatywnym leczeniu pacjentów z cho-
robami nowotworowymi płuc. Zabieg opiera się 
na pobraniu od pacjenta materiału drogą endo-
skopową, podczas zabiegu bronchofiberoskopii.

- W trosce o zdrowie naszych mieszkańców, 
każdego roku staramy się w miarę naszych moż-
liwości finansowych pomagać wejherowskiemu 
szpitalowi – podkreśla Krzysztof Hildebrandt, 
prezydent Wejherowa.

Obecnie Oddział Chorób Płuc w Wejherowie 
nie dysponuje żadną możliwością przeprowa-
dzania diagnostyki i monitorowania chorych  
z podejrzeniem uszkodzenia dróg oddechowych 
czy chorobami nowotworowymi płuc. Zakup tych 
urządzeń to zapewnienie wyższego poziomu ba-
dań i tym samym szybszego powrotu pacjentów 
do zdrowia.

źródło: UM Wejherowo
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Dotacja dla Szpitala 
Specjalistycznego w Wejherowie

POWIAT | Podczas ostatniej sesji Rady Miasta Wejherowa zdecydowano o przekazaniu dotacji  
w wysokości 50 tys. złotych na zakup bronchofiberoskopu wraz z kriosondami dla Oddziału Chorób 
Płuc Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie. Decyzja ta została podjęta jednogłośnie.
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Nigdy nie zostawiajmy dziecka samego w samo-
chodzie, szczególnie w czasie upałów. Temperatura 
w rozgrzanym aucie może sięgać nawet do 50- 60 
stopni. Kiedy zauważymy pozostawione w pojeź-
dzie dziecko bądź zwierzę, reagujmy, natychmiast 
zawiadommy służby ratunkowe, w tym Policję.

Wysokie temperatury w połączeniu z brakiem 
rozsądku i wyobraźni są bardzo niebezpieczne. Po-
licjanci apelują, aby nie zostawiać w samochodzie, 
nawet na chwilę, dzieci i zwierząt. Przy upałach 
wewnątrz zamkniętego samochodu nie ma cyr-
kulacji powietrza, które umożliwiałoby swobod-
ne oddychanie. Lekko uchylone szyby, czy miska  
z wodą pozostawiona dla psa sprawy nie załatwią. 
Temperatura może wzrosnąć o dodatkowe kil-
kadziesiąt stopni Celsjusza, a przez brak rozwagi 
może dojść do tragedii.

Widząc pozostawione w pojeździe dziecko, bądź 
zwierzę reaguj i natychmiast skontaktuj się z nu-
merem alarmowym 112. Rozejrzyj się, właściciel 
samochodu może być w pobliżu. Podczas rozmo-
wy telefonicznej uważnie słuchaj oraz wykonuj 
polecenia dyspozytora lub policjanta. Być może 
usłyszysz polecenie, aby dla ratowania życia zbić 
w samochodzie szybę. Jeżeli to możliwe, zostań na 
miejscu do czasu przyjazdu służb.

Policjanci apelują:
- Nie zabieraj ze sobą zwierząt w podróż samo-

chodem, jeśli planujesz załatwianie różnych spraw 
i wiesz, że nie będziesz mógł ze sobą zabrać zwie-
rzęcia. Często takie osoby tłumaczą się, że wyszły 
tylko na chwilę, aby zrobić zakupy lub coś zała-
twić, albo że zostawiły w samochodzie uchyloną 
szybę. Nawet w ten sposób naraża się pozosta-
wione zwierzę na zagrożenie – uchylona szyba nie 
poprawi cyrkulacji gorącego powietrza wewnątrz 
pojazdu, a pozostawienie szczeliny zachęca psa do 
tego, by wkładał tam pysk, poszukując powiewu 
wiatru. Wcale też nie trzeba długiego czasu, aby 
zwierzę mogło ulec przegrzaniu, odwodnieniu, 
udarowi czy nawet uduszeniu.

- Pamiętaj, że jeśli funkcjonariusze stwierdzą, 
że dłuższe pozostawanie psa w aucie zagraża jego 
życiu, mają prawo użyć wszelkich środków, umoż-
liwiających wydostanie go z pojazdu – włącznie  
z wybiciem szyby.

- Nieodpowiedzialnemu właścicielowi czworo-
noga grozi mandat karny, a w szczególnych przy-
padkach nawet zarzuty karne za znęcanie się nad 
zwierzęciem.

Źródło: KPP Wejherowo

Nie pozostawiaj dzieci oraz 
zwierząt w samochodzie

WEJHEROWO | Niebezpieczne dla naszego zdrowia jest przebywanie w rozgrzanym samochodzie, a pozostawienie w nim dzieci oraz zwierząt 
prowadzi do pewnej tragedii- wystarczy tylko chwila.

Jednym z ważniejszych tematów 
był ten związany z zachowaniem 
bezpieczeństwa w ruchu drogo-
wym, przy czym zwracano szcze-
gólną uwagę na bezpieczeństwo 
rowerzystów. Wydarzenie zostało 
zorganizowane w ramach drugiej 
edycji „KLIMATycznie w Wejhero-
wie". Głównym założeniem funk-
cjonariuszy w trakcie tego przed-
sięwzięcia było zwrócenie uwagi 
na bezpieczeństwo rowerzystów, 
którzy jako pełnoprawni uczestni-
cy ruchu drogowego zobowiązani 
są do przestrzegania przepisów 
prawa w stosunku do kierujących 
pojazdami oraz pieszych. W dzia-
łaniach na rzecz bezpieczeństwa 
rowerzystów, policjantów wspie-
rali także funkcjonariusze Straży 
Miejskiej w Wejherowie, którzy 
znakowali rowery.

Mundurowi w ramach akcji „Krę-
ci mnie bezpieczeństwo nad wodą" 
przypominali o podstawowych za-
sadach bezpiecznego zachowania 
podczas kąpieli w jeziorze, morzu, 
spacerów po lesie. Wszystko po 
to, aby zbliżające się wakacje były 
czasem bezpiecznym dla miesz-
kańców i turystów korzystających 
z atrakcji naszego powiatu.

Źródło: KPP Wejherowo fo
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Piknik ekologiczny  
z policjantami
POWIAT | Wejherowscy policjanci uczestniczyli w Pikniku Ekologicznym, który był wyjątkową okazją 
do spotkania z mieszkańcami, rozmów o zasadach bezpiecznego wypoczynku nad wodą i o ogólnych 
zasadach zachowania bezpieczeństwa w różnych sytuacjach w trakcie zbliżających się wakacji.

W sali teatralnej Uniwersytetu Gdańskiego 
odbyła się VII Gala Finałowa Wojewódzkiego 
Projektu Edukacyjnego „Uczę się bezpie-
czeństwa”. Projekt realizowany był w roku 
szkolnym 2022/2023, w klasach pierwszych 
szkół podstawowych, przez profilaktyków  
i dzielnicowych jednostek miejskich i powia-
towych Policji województwa pomorskiego. 
Policjanci spotykali się z dziećmi i prowadzili 
zajęcia w siedmiu obszarach:
- bezpieczny w drodze do szkoły,
- bezpieczny w czasie ferii,

- bezpieczny w domu,
- bezpieczny w sieci,
- bezpieczny w czasie wakacji.
- bezpieczny w małym świecie finansowym,
- bezpieczny w środowisku naturalnym.
Pierwszoklasiści po przeprowadzonych przez 
policjantów spotkaniach edukacyjno – pro-
filaktycznych sporządzali prace rysunkowe, 
które odzwierciedlały ich spojrzenie na sytu-
acje niebezpieczne, z jakimi mogą się spotkać 
w codziennym życiu.
Na zakończenie spotkań edukacyjno – pro-
filaktycznych w ramach wszystkich siedmiu 
obszarów zagadnieniowych dzieci przygoto-
wały prace plastyczne, które w realny sposób 
odzwierciedlają zdobytą przez nich wiedzę 
w zakresie bezpieczeństwa w poszczegól-
nych obszarach tematycznych. W trakcie 
uroczystej gali laureatom konkursu plastycz-
nego wręczone zostały nagrody i dyplomy. 
Uczniowie przyjęli gratulację z rąk Komen-
danta Wojewódzkiego Policji w Gdańsku oraz 
Wojewody Pomorskiego. Na zakończenie na 
scenie swój występ artystyczny zaprezen-
towali uczniowie ze Szkoły Podstawowej im. 
Kunegundy Pawłowskiej w Trąbkach Wielkich 
a całość wydarzenia swoim występem arty-
stycznym uświetnił funkcjonariusz z Komendy 
Powiatowej Policji w Człuchowie. Nie zabrakło 
również maskotki pomorskiej Policji - słonia 
POPO, który jak zwykle wywołał uśmiech na 
twarzach najmłodszych.

źródło: KPP Wejherowo

GALA VII EDYCJI PROJEKTU EDUKACYJNEGO 
„UCZĘ SIĘ BEZPIECZEŃSTWA”
POWIAT | Dariusz Drelich Wojewoda Pomorski i nadinsp. Andrzej Łapiński Komen-
dant Wojewódzki Policji w Gdańsku podsumowali VII edycję Wojewódzkiego Projekt 
Edukacyjnego „Uczę się bezpieczeństwa”. Uroczystość odbyła się w sali teatralnej 
Uniwersytetu Gdańskiego. Szczególnymi gośćmi byli pierwszoklasiści ze szkół pod-
stawowych województwa pomorskiego.

fot. KPP Wejherowo
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Podopieczni Grzegorza Nicińskiego dostali się 
do finału dzięki wygranej w półfinale przeciwko 
zespołowi Anioły Garczegorze po dwóch golach 
Karola Baranowskiego i jednego trafienia Oliwiera  
Kątnego (3-2). Dla trenera Gryfa Wejherowo 

mecz z Chojniczanką II Chojnice to był już drugi 
finał regionalnego Pucharu Polski z wejherow-
skim klubem.
W finałowym spotkaniu Grzegorz Niciński desy-

gnował do gry następujący skład: 1. Robert Wika 

(BR), 2. Oliwier Kątny, 6. Kacper Małolepszy, 
7. Karol Baranowski, 8. Jakub Godlewski, 9.  
Jakub Kwidziński 10. Maciej Leske (C), 11. Maciej  
Koszałka, 14. Krystian Faltyński, 15. Bartłomiej 
Iwański, 17 Julian Goyke.
Ławka rezerwowych: 12. Wiesław Ferra, 3. Patryk  

Baranowski, 16. Kacper Wiśniewski, 18. Dominik 
Bluma, 19. Marcin Zielonka, 21. Igor Stenka.
Sędzią głównym spotkania był Adam Skurat,  

a jego asystentami: Bartosz Heinig oraz Łukasz 
Kowalik. Natomiast Damian Kos pełnił funkcję 
sędziego technicznego.

Pierwsza połowa dla Gryfa
Piłkarze pod wodzą Grzegorza Nicińskiego objęli 

prowadzenie w 13 minucie za sprawą Bartłomie-
ja Iwańskiego, który skutecznie uderzył głową po 
dośrodkowaniu z rzutu rożnego. Gryf nie spoczął 
na laurach i poszedł za ciosem, strzelając gola pięć 
minut później. Autorem trafienia na 2:0 był Karol 
Baranowski, który pokonał bramkarza skutecz-
nym strzałem lewą nową z pola karnego. Wynik 
do końca pierwszej połowy nie uległ już zmianie, 
więc podopieczni Grzegorza Nicińskiego zeszli do 
szatni z dwubramkową zaliczką.

Dowiezienie prowadzenia
W drugiej połowie spotkania kapitan Chojni-

czanki dał nadzieję kolegom na dobry wynik, zdo-
bywając bramkę kontaktową na 2:1 w 57 minucie. 
Jednak to spotkało się z szybką odpowiedzią ze 
strony Gryfa Wejherowo. Drugą bramkę w tym 
meczu zdobył Bartłomiej Iwański, choć bramkarz 

przeciwnej drużyny był bliski obronienia tego 
strzału, ale jednak piłka dotoczyła się do bramki. 
W ten sposób na tablicy wyników widniał rezultat 
3:1 dla Gryfa Wejherowo.
Mimo starań piłkarzom Chojniczanki II Chojni-

ce nie udało się już dogonić rywali, tym samym 
piłkarze Gryfa Wejherowo zdobyli regionalny 
Puchar Polski, ale też nagrodę finansową w wy-
sokości 40 tysięcy zł oraz przepustkę do Pucharu 
Polski na poziomie centralnym (zaczną od pierw-
szej rundy).
Przemysław Schenk
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Gryf Wejherowo zdobywcą 
Pucharu Polski PIŁKA NOŻNA | W Stężycy odbył się finałowy mecz regionalnego Pucharu 

Polski, w którym zmierzył się Gryf Wejherowo z Chojniczanką II Chojnice.

Powiatowe Młodzieżowe Zawody Sportowo-
-Pożarnicze odbyły się w Lini, na stadionie 
gminnym. Wzięły w nich udział 24. drużyny: 
10. dziewczęcych i 14. chłopięcych.
Zawody są formą intensywnego szkolenia 
pożarniczego, a zarazem doskonałą okazją 
do integracji młodzieży z całego powiatu. 
Rozegrano je w 3 konkurencjach:
- bieg sztafetowy z przeszkodami,
- ćwiczenie bojowe,
- ćwiczenie musztry.
Poniżej klasyfikacja generalna zawodów:

dziewczęta
1. MDP Częstkowo
2. MDP Lewino
3. MDP Szemud

chłopcy
1. MDP Rozłazino
2. MDP Częstkowo
3. MDP Strzepcz

Źródło: mł. bryg. Mirosław Kuraś / KP PSP 
w Wejherowie

POWIATOWE MŁODZIEŻOWE ZAWODY 
SPORTOWO-POŻARNICZE - LINIA 2023
SPORT | Odbyły się Powiatowe Młodzieżowe Zawody Sportowo-Pożarnicze dla Młodzie-
żowych Drużyn Pożarniczych z jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych. W zawodach 
wzięły udział łącznie 24 drużyny.

fot. OSP Szemud, OSP Lewino, OSP Częstkowo

Rugbiści z Rumi sezon 
zakończyli na trzecim miejscu
RUGBY | Ręce do góry po ostatnim gwizdku sędziego mogli unieść rugbiści Arki Rumia. Wygrali w małym 
finale i ostatecznie zajęli trzecie miejsce w I lidze.

Rumianie zakończyli w pierwszej czwórce rundę 
zasadniczą, dzięki czemu awansowali do fazy play-off. 
W półfinale Arka zagrała z Rugby Klub Sparta Jarocin 
i musiała przełknąć gorycz porażki (20:35). W drugim 
meczu KS Budowlani Łódź pokonali Rugby Białystok 
48:10. I to właśnie z białostockim klubem przyszło się 
zmierzyć rumianom w tak zwanym małym finale.

Finałowy mecz
Spotkanie rozegrano na boisku MOSiR przy ulicy 

Mickiewicza w Rumi. Arka wygrała 32:17 i ostatecznie 
sezon 2022/2023 zakończyła na trzecim miejscu.

- Jest to dla nas ogromny sukces i wielka motywacja 

do kolejnego sezonu. Dziękujemy sponsorom , kibi-
com i wszystkim tym, którzy nam pomogli osiągnąć 
ten sukces. Teraz czeka nas okres przygotowawczy do 
sezonu 2023/24 - napisała RC Arka Rumia.

Mistrzem I ligi został KS Budowlani Łódź, który 
w wielkim finale ograł Spartę 53:15. Z ciekawostek 
dodajmy, że w top 5 najskuteczniejszych zawodników 
I ligi minionego sezonu aż dwóch to rugbiści Arki. 
Ze zdobyczą 88. punktów na 5. miejscu jest Richman 
Gora, a na 4. Qeutyne Oerson (112. punktów). Naj-
więcej punktował - 149 - rugbista AZS AWF Warszawa 
Santiago Brzeziński.
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W fazie ogólnopolskiej Pucharu Tymbarku zagra-
ły 64 drużyny – zwycięzcy finałów wojewódzkich  
w czterech kategoriach: U-10 i U-12 chłopców oraz 
dziewcząt. Mecze rozpoczęły się na obiektach sto-
łecznego Hutnika. Wielki finał, czyli cztery spotka-
nia o 1. miejsca, rozegrano na stadionie PGE Na-
rodowym.
Uczestnicy Pucharu Tymbarku grali o wyjątkową 

nagrodę – spotkanie z piłkarzami reprezentacji Pol-
ski, a także wyjazd na jeden z jesiennych meczów 
kadry narodowej w Warszawie. Jak w zawodach po-
radziły sobie zespoły z województwa pomorskiego?
Najmłodsi reprezentanci regionu – piłkarze ze 

Szkoły Podstawowej w Pogórzu – zajęli 9. miejsce  
w kraju, a zawodniczki z drużyny Szkoły Podsta-
wowej nr 1 w Rumi były ósme. Na szóstym miej-
scu Puchar Tymbarku zakończyli chłopcy ze Szkoły 
Podstawowej w Gdańsku (U-12), a dziewczynki 
reprezentujące Szkołę Podstawową w Przodkowie, 
były dwunaste.
- Zarówno ja, jak i dziewczynki, jesteśmy bardzo za-

dowolone z tego, co osiągnęłyśmy. Uważamy, że ósme 
miejsce jest naprawdę bardzo dużym sukcesem. Nasz 
zespół to pierwsza drużyna z Rumii, której udało się 
awansować do finału, dlatego tym bardziej czujemy 
dumę z wyniku. Na boisku dziewczyny dały z sie-
bie wszystko. Oczywiście pojawiły się kontuzje i łzy 
smutku, ale ostateczne jesteśmy bardzo szczęśliwe, bo 
było to dla nas świetne przeżycie - przyznała Hanna 
Kamin, trenerka drużyny dziewcząt ze Szkoły Pod-
stawowej nr 1 w Rumi (U-10).
- To był nasz pierwszy występ na finale ogólno-

polskim Pucharu Tymbarku. Mogę powiedzieć, że 

mamy za sobą świetne doświadczenie i przygodę 
zarówno dla mnie, jak i dla dziewczynek. Szczegól-
nie przeżyły je te zawodniczki, które nie grają na 
co dzień w klubach. W decydującym spotkaniu na  
3 minuty przed końcem meczu wygrywaliśmy 2:1,  
a ostatecznie przegraliśmy 2:3, co zaważyło na tym, 
że nie awansowaliśmy do pierwszej ósemki. Nie na-
stawialiśmy się jednak na żaden wynik i chcieliśmy 
się po prostu dobrze się bawić, co zdecydowanie 
nam się udało! W czasie turnieju czekały na dziew-
czynki różne atrakcje, które jeszcze bardziej wyna-
grodziły im zmęczenie i trudności - mówi Łukasz 
Riegel, trener drużyny dziewcząt ze Szkoły Podsta-
wowej w Przodkowie (U-12).
Dodajmy, że spotkania prowadzili zawodowi sę-

dziowie, Monika Mularczyk i Szymon Marciniak.
- Cieszę się, że mogłem brać udział w turnieju  

i bezpośrednio z boiska obserwować szczere łzy za-
równo szczęścia, jak i porażki. Tutaj nikt nie uda-
wał, nie kradł czasu, ani nie kalkulował - miłość do 
futbolu w najlepszym wydaniu. Widać, że niektóre 
dzieci mają ogromny potencjał i fantastycznie się 
rozwijają. Z ciężką pracą, odpowiednim podejściem 
i inicjatywami takimi jak Puchar Tymbarku sukces 
mają w zasięgu ręki. Myślę, że za kilka lat siedząc 
na trybunach na Stadionie Narodowym, będziemy 
bić brawo i kibicować dorosłym piłkarzom, których 
wcześniej obserwowaliśmy na tym właśnie turnie-
ju. Wielu byłych graczy Pucharu Tymbarku jest 
obecnie w kadrze, dziś widzieliśmy potencjalnych 
następców – powiedział sędzia Szymon Marciniak.
Zapisy do kolejnej edycji rozpoczną się już po wa-

kacjach.
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Drużyna z Rumi ósma  
w Pucharze Tymbarku

PIŁKA NOŻNA | Poznaliśmy wyniki finału ogólnopolskiego XXIII 
edycji Pucharu Tymbarku. Bardzo dobrze w tegorocznych rozgrywkach 
poradziła sobie żeńska drużyna z Rumi. Rumska Szkoła Podstawowa 
nr 1 w krajowym finale zajęła ósme miejsce!

Mimo zapewnionego już awansu do III ligi 
zawodnicy luzińskiego Wikędu w końcówce 
sezonu nie odpuścili. W meczu kończącym 
37. kolejkę IV ligi luzińskie zespół zmierzył 
się z drużyną, która charakteryzuje się 
najgorszą grą w defensywie w obecnym se-
zonie. Podopieczni trenera Macieja Plińskiego 
skrupulatnie to wykorzystali i Jantarowi 
Ustka wpakowali 12. bramek! Hat-trickami 
przed swoimi kibicami popisali się Krystian 
Opłatkowski oraz Szymon Skurat. Dwa gole 
dołożył Przemysław Kostuch, a pozostałe 
trafienia zanotowali Patryk Regulski, Adrian 
Petk, Rokan Zalov i Wojciech Wilczyński. 

Dzięki tak wysokiej wygranej Wikęd ma już 
116 strzelonych bramek w sezonie i zdobył 
90. punktów.
Minioną kolejkę otworzył mecz WKS Gryfa 
Wejherowo z Powiślem Dzierzgoń. Na Wzgó-
rzu Wolności wygrali goście po golu Roberta 
Hirsza. Tego potknięcia nie wykorzystała 
Chojniczanka II Chojnice. Chojnicki zespół 
w niedzielę (18 czerwca) przegrał u siebie 
z Aniołami Garczegorze. Z tego wyniku 
cieszyć mogli się żółto-czarni, ponieważ 
utrzymali 4. miejsce w tabeli. Przed ostatnią 
serią spotkań wejherowianie mają nad Choj-
niczanką II 2. punkty przewagi.

FESTIWAL STRZELECKI WIKĘDU. CHOJNICZANKA 
NIE WYKORZYSTAŁA POTKNIĘCIA GRYFA
PIŁKA NOŻNA | Piłkarze Wikędu Luzino swoim rywalom zgotowali prawdziwy festiwal 
strzelecki. W meczu luzińskiego zespołu z Jantarem Ustka padło aż 12 goli! Z kolei Chojni-
czanka II Chojnice w przedostatniej kolejce pomorskiej IV ligi nie wykorzystała potknięcia 
WKS Gryfa Wejherowo, dzięki czemu żółto-czarni utrzymali swoją pozycję w tabeli.

fot. Sandra Pyszka

Superbohaterowie pobiegli dla 
Lenki i Arianki
BIEGI | Prawie 600. uczestników wzięło udział w VIII edycji Biegu Superbohatera, który odbywał się w Parku 
Miejskim. Na starcie stanęły postaci z bajek, komiksów, filmów, którzy spotkali się w jednym szczytnym celu.

W tym roku całkowity dochód z organizacji biegu 
trafił do sióstr - Leny i Arianki. Zebrane datki zostaną 
przeznaczone na bardzo potrzebne rehabilitacje, które 
pomogą im w codziennym, lepszym funkcjonowaniu.

- Bardzo się cieszę, że spotkamy się w Parku Miejski 
już po raz ósmy i ponownie pomagamy tym najbar-
dziej potrzebującym. Bieg Superbohater to wyjątkowe 
wydarzenie i chciałbym podziękować wszystkim or-
ganizatorom tego przedsięwzięcia i w imieniu swoim 
oraz prezydenta Krzysztofa Hlidebrandta wręczyć me-
dal z okazji 380 urodzin miasta – powiedział zastępca 
prezydenta miasta, Arkadiusz Kraszkiewicz.

Wydarzenie zostało zorganizowane przez Stowarzy-
szenie Małe Trójmiasto Biega, przy wsparciu Staro-
stwa Powiatowego w Wejherowie oraz we współpracy  
z Urzędem Miejskim w Wejherowie.

– To ważne wydarzenie sportowe i charytatywne, 
które od lat systematycznie wspieramy. Bardzo ser-
decznie dziękuję wszystkim za włączenie się do tej 

szczytnej akcji, której celem jest pomaganie małym 
mieszkańcom Powiatu Wejherowskiego. Dzisiaj wszy-
scy mogliśmy się poczuć Superbohaterami  – powie-
dział Wicestarosta Wejherowski Jacek Thiel.

Źródło: UM Wejherowo i Starostwo Powiatowe  
w Wejherowie
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